
Uddannelses- og Forskningsudvalget

Til: Uddannelses- og forskningsministeren

Dato: 21. februar 2020

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

UFU alm. del

Spørgsmål 74

I evalueringen af SEA ordningen fra 2006 fremgår, ” Derimod finder arbejdsgruppen ikke

grundlag for at ændre værdiansættelsesprincippet for UBST, idet det nuværende princip

findes hensigtsmæssigt og betyder, at der bliver direkte en sammenhæng mellem statens

omkostninger ved at eje bygningen og de huslejer, som institutionerne betaler.” (side 7).

Givet det opgjorte overskud på 549,8 mio. kr. og et antageligt endnu større merafkast i

rentespændet fra gældende obligationsrente til renten på 5 pct. i SEA ordningen, hvordan

mener ministeren så, at der er en ” direkte en sammenhæng mellem statens omkostnin-

ger ved at eje bygningen og de huslejer, som institutionerne betaler.”?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra ikkemedlem af udvalget (MFU) Sofie Carsten Niel-

sen (RV).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på Sofie.Carsten.Nielsen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

Bjørn Brandenborg
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